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P R O T O K Ó Ł  Nr XLI/21 

z przebiegu nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 

odbytej w dniu 9 grudnia 2021 r. w trybie zdalnym. 

 

 Zgodnie z art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 – tekst jednolity z późn. zm.) 

obrady odbyły się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). Obradom sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz 

Rogowski, przy współudziale Wiceprzewodniczących: Kazimiery Potockiej i Krystiana Forstera. Na 

stan 15 radnych, 14 obecnych. Nieobecny Radny Mariusz Grycan. Lista obecności, imienne wykazy 

głosowań oraz nagranie przebiegu obrad stanowią załączniki do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

Marek Cebula - Burmistrz Krosna Odrzańskiego 

Roman Siemiński - Zastępca Burmistrza 

Anna Mikołajczyk - Sekretarz Gminy 

Ilona Ogiba - Skarbnik Gminy 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty; 

2) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi; 

3) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

obszarze Gminy Krosno Odrzańskie; 

4) w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

5) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

3. Zamknięcie sesji. 

 

Do pkt. 1 

Otwarcia sesji Rady Miejskiej o godzinie 11.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Radny 

Tomasz Rogowski. Na wstępie powitał kierownictwo Urzędu, naczelników Wydziałów. Stwierdził, iż w 

sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi wymagane quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Nie zgłoszono wniosków do przedstawionego porządku obrad.  
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Do pkt. 2  

1) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty. 

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że przed sesją odbyło się posiedzenie dwóch Komisji: Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej. 

Jednym z omawianych tematów były ceny za odbiór odpadów komunalnych. Do tej pory stawka 

wynosiła 8,80 zł za 1 m
3
 zużytej wody. Po zmianie ustawy kwota pobierana od jednego gospodarstwa 

domowego nie może przekroczyć ok. 148 zł. Osoby zużywające mniej niż 12 m
3
 wody płaciłyby za te, 

które zużywałyby jej więcej. W związku z tym proponuje się powrócić do systemu pobierania opłat 

biorąc pod uwagę liczbę osób zamieszkujących daną nieruchomość. Zaapelowała do mieszkańców o 

właściwą segregację odpadów.    

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Małgorzata Kirchhoff poinformowała, że planowano pozostać przy dotychczasowej metodzie 

naliczania opłat, czyli od ilości zużytej wody. Niestety poprzez zmianę w ustawie zostaliśmy 

ograniczeni i co do możliwości ściągalności i co do wysokości opłat, które jesteśmy w stanie pobierać 

od gospodarstwa domowego. Maksymalna kwota to 149,68 zł. Nie jest ona adekwatna do zużywanej 

w niektórych gospodarstwach wody. Dodała, że ustawodawca dał możliwość weryfikacji składanych 

deklaracji, poprzez korzystanie z danych podawanych przez mieszkańców w gminie i gminnych 

jednostkach. Przeprowadzane będą kontrole. 

Radny Artur Kozakiewicz zapytał, jak wiele samorządów dotknęła podobna sytuacja. Zapytał, czy 

jest jakaś inicjatywa samorządów, aby przekonać ustawodawcę, iż zapisy nie są korzystne.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski stwierdził, że nie wie, czy mamy 

możliwość wpłynięcia na zmianę przepisów. 

Radna Grażyna Myśliwiec zapytała, z czego wynika zaproponowana stawka w wysokości 31 zł od 

osoby. Stwierdziła, iż jest ona optymalna, choć stawki w gminach są różne. Dodała, że porównała 

opłaty w obu metodach dla rodzin: 3, 4, 5-osobowych. Rodziny 3 i 4-osobowe płaciły mniej w metodzie 

od ilości zużytej wody. Dla rodziny 5-osobowej koszty będą takie same. System naliczania opłat od 

wody ograniczył jej zużycie. Mieszkańcy nauczyli się oszczędzać. Ponadto udało się wykryć osoby, 

które we wcześniejszych deklaracjach nie zostały zgłoszone.  

Burmistrz Marek Cebula powiedział, że pierwsze przepisy narzucające na gminy obowiązek 

organizacji systemu gospodarki odpadami pojawiły się w 2014 roku. Ustawa jest co chwilę 

nowelizowana. Burmistrz jest wielkim entuzjastą metody naliczania opłat od zużytej wody. Pozwoliła 

ona na pobieranie opłat od osób do tej pory niezadeklarowanych. Nie ma problemu z osobami 

przyjeżdżającymi tylko na weekendy. Niestety nowelizacja ustawy, która miała miejsce w lipcu, 

zmieniła ten stan. Wprowadzono maksymalną stawkę, którą można pobrać od gospodarstwa w 

wysokości 149,68 zł. Wszyscy, którzy ją przekroczą nie będą ujęci w systemie. Wydaje się to mało 

uczciwe, w stosunku do tego, co chcieliśmy osiągnąć. Proponujemy zatem powrót do systemu 

naliczania opłat od ilości zadeklarowanych osób. Dodał, iż ma wrażenie, że ustawodawca działa dziś 

w oparciu o jakieś uprzedzenia a nie dąży do racjonalizacji systemu. Wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą są 

4 metody naliczania opłat za gospodarowanie odpadami: od ilości zadeklarowanych mieszkańców, od 

ilości zużytej wody, od metra kwadratowego domu czy mieszkania oraz za gospodarstwo domowe. 

Ustawodawca nie zgodził się na inne metody np. poprzez ważenie odpadów. Zrzeszenie Gmin 

Województwa Lubuskiego wystosowało we wrześniu stanowisko, z którego wynika, iż należy stworzyć 

nową ustawę i system, który będzie bardziej wydolny. Podkreślił, że metoda od ilości zużytej wody jest 

najbardziej sprawiedliwa. Niestety ustawodawca tak skomplikował ten system, że co roku trzeba 

składać nowe deklaracje. Mamy do wprowadzenia kilka tysięcy deklaracji, co zajmuje kilka miesięcy, a 

ustawodawca jeszcze ograniczył dzisiaj kwotę, którą możemy pobrać, czyli i tak do systemu trzeba 
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byłoby dopłacać z innych pieniędzy, nie pobranych w tej metodzie. Dlatego proponujemy przejście na 

metodę od ilości zadeklarowanych osób. Kalkulując stawkę należało wziąć pod uwagę koszty 

systemu. Wiemy, ile wynosiły w poprzednich latach. Nie ma jednak pewności jakie będą ceny paliwa, 

stawki za odbiór odpadów w instalacji. Chcemy zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie kwotę, 

która pokryje koszty gospodarowania odpadami. Lepiej, aby była ona za wysoka, niż za niska i pojawi 

się konieczność cięcia innych wydatków, aby dołożyć do systemu. Zakładamy, że przy takiej 

ściągalności opłat i możliwościach, jakie dał ustawodawca co do weryfikacji deklaracji uda się pokryć 

koszty. Nie wiadomo, jak długo pozostaniemy przy takiej metodzie naliczania opłat, ponieważ nie 

mamy wiedzy jakie będą kolejne zmiany ustawowe.  

Radny Piotr Garczyński stwierdził, iż dwa lata temu podjęto dobrą decyzję wybierając system 

naliczania opłat od zużytej wody. Była to najlepsza metoda. Mieszkańcy zaczęli oszczędzać wodę, 

której może brakować. Po zmianie ustawy wybieramy najlepsze rozwiązanie, czyli naliczanie opłat od 

ilości zadeklarowanych osób.  

Radny Bartosz Zaborowicz powiedział, że trudno stwierdzić, czy po zmianie metody naliczania opłat 

mieszkańcy będą płacić więcej czy mniej. Stawka w metodzie od zużytej wody musiałaby bowiem i tak 

wzrosnąć. W tej chwili wykonujemy krok w kierunku mieszkańców. Zabezpieczamy w budżecie kwotę 

na realizacje zadania, a wbrew pozorom wiele rodzin nie odczuje wzrostu cen, a niektóre będą mieć 

nawet mniejsze rachunki.       

Radna Kazimiera Potocka powiedziała, że radni nie mają dziś innego wyjścia, jak przyjąć 

zaproponowaną uchwałę. Dodała, iż system naliczania opłat od metra kwadratowego nieruchomości 

nie jest sprawiedliwy i w Gminie Krosno Odrzańskie nie wchodzi to w grę. Podkreśliła, iż ustawodawca 

dał możliwość kontroli składanych deklaracji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski powiedział, że kary będą bardzo 

wysokie, niewspółmierne do tego, ile trzeba byłoby zapłacić za odpady. Musimy zmienić system 

naliczania opłat. Oczywiście możemy nie przyjąć tejże uchwały, ale skutek będzie taki, że pod koniec 

2022 roku w budżecie pojawi się deficyt.   

  Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLI/324/21 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na nieruchomościach, na których zamieszkują mieszkańcy oraz stawki tej opłaty. 

Radny Krystian Forster nie oddał głosu. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Małgorzata Kirchhoff.  

Radna Grażyna Myśliwiec zapytała, co z terminem uiszczania opłaty za styczeń. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski odpowiedział, że opłatę za styczeń 

należy uiścić do 15 lutego.  

Radna Kazimiera Potocka poprosiła, aby w miarę szybko po podjęciu uchwały dostarczyć ją do 

zarządców nieruchomości, spółdzielni mieszkaniowej, aby mieszkańcy mieli czas na złożenie nowych 

deklaracji. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Małgorzata Kirchhoff powiedziała, że termin uiszczania opłaty za styczeń do 15 lutego obowiązuje 

tylko w 2022 roku ze względu na zmianę metody. Jeśli pozostaniem przy niej w kolejnych latach, to 

termin będzie upływać 15 stycznia.  
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  Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLI/325/21 w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Radny Krystian Forster nie oddał głosu. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na obszarze Gminy Krosno Odrzańskie przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Małgorzata Kirchhoff.  

Radna Kazimiera Potocka zapytała, czy będzie możliwość pobrania deklaracji w formie papierowej. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Małgorzata Kirchhoff odpowiedziała, że deklaracje będą dostępne w Biurze Obsługi Interesanta oraz 

na stronie internetowej.  

Radna Danuta Cierpisz powiedziała, że jest to bardzo ważna uchwała. Mieszkańcy będą mieć 

możliwość zmiany deklaracji w ciągu roku, jeśli liczba osób zamieszkujących nieruchomość ulegnie 

zmianie.  

Radna Grażyna Myśliwiec zapytała, co z odpadami z nieruchomości jeszcze niezamieszkałych np. 

budów. W deklaracji jest bowiem mowa o nieruchomościach zamieszkałych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski stwierdził, że każdy mieszkaniec może 

wyrzucić te odpady w miejscu zamieszkania, ponieważ i tak płaci od ilości osób. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Małgorzata Kirchhoff wyjaśniła, że pierwszą deklarację składamy od dnia zamieszkania na danej 

nieruchomości lub od momentu wytworzenia na danej nieruchomości odpadów komunalnych. Firmy 

powinny mieć podpisane indywidualne umowy z podmiotami odbierającymi odpady.    

  Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLI/326/21 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na obszarze Gminy Krosno Odrzańskie. 

Radny Krystian Forster nie oddał głosu. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i 

Rolnictwa Małgorzata Kirchhoff.  

  Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLI/327/21 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Radny Krystian Forster nie oddał głosu. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy 
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lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe przedstawiła Naczelnik 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Małgorzata 

Kirchhoff.  

Radna Kazimiera Potocka zapytała, jak należy traktować opłaty, którymi są obciążani użytkownicy 

ogródków działkowych. Są to przecież obiekty niezamieszkałe. Zapytała, czy opłaty w dalszym ciągu 

będą pobierane.  

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Małgorzata 

Kirchhoff odpowiedziała, że ogródki działkowe powinny mieć zawarte umowy bezpośrednio z 

odbiorcą odpadów. 

Rada Miejska w Krośnie Odrzańskim jednogłośnie – 13 głosami „za” podjęła uchwałę  

nr XLI/328/21 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek 

letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

Radny Krystian Forster nie oddał głosu. 

 

Do pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej Radny Tomasz Rogowski o godzinie 11.55 stwierdził: „zamykam 

obrady XLI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano –  

                                                                             PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

                                                                                                     Tomasz Rogowski 

Protokołowała:  

Monika Karwowska-Pawłowska 

 

Starszy Inspektor w Wydz. Organizacyjnym 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


